
 

RO.0002.6.2024 

Rada Miejska w Wolborzu 

Protokół 

Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu  w dniach 22 maja 2024 - 22 maja 2024 

Obrady rozpoczęto 22 maja 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:40 dnia 22 maja 2024 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

Elżbieta Bijoch – Sekretarz Gminy  



 

Grzegorz Adamczyk – dyrektor SP w Wolborzu 

Anna Drozdowska – dyrektor SP w Goleszach Dużych 

Dorota Gieszcz – dyrektor SP w Komornikach  

Iwona Glejzer – dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu  

Iwona Czapla  – Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Szkoły w Proszeniu  

Krzysztof Dziubałtowski  – prezes KOM-WOL  

Marzena Kusideł – Kierownik MOPS 

Kamila Dubilas – Dyrektor WCK  

Magdalena Wnukiewicz – Dyrektor MBP 

Zbigniew Walaszkiewicz – Kierownik Hali Sportowej w Wolborzu,  

Piotr Gurdziałek – Wiceprezes TS Szczerbiec  

Artur Łukasiński – Wiceprezes Klubu Sportowego Golesze  

Jan Badek – inspektor ds. zarządzania kryzysowego, ochrony ludności i spraw obronnych  

Sołtysi Gminy Wolbórz 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – stwierdził, iż w obradach sesji uczestniczy 15 

Radnych, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Następnie zwrócił się z pytaniem 

czy Radni zgłaszają  uwagi do protokołu z I  Sesji, protokół był do wglądu w biurze Rady oraz w 

systemie esesja. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie protokół 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu z I Sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 



 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

W związku z brakiem zgłoszonych wniosków Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin przeszedł 

do realizacji porządku obrad. 

3. Sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym: 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin: 

7 maja – odbyła się I Sesja IX kadencji Rady Miejskiej w Wolborzu, podczas której wszyscy 

Radni złożyli ślubowania 

10 maja – udział w uroczystym otwarciu wyremontowanej świetlicy środowiskowej w Proszeniu, 

udział w pierwszym miodobraniu z samorządowej pasieki; udział w Nocy Muzeum 

zorganizowanej przez Pożarnicze Centrum Historyczno-Edukacyjne Ziemi Łódzkiej; 

17 maja – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia; 

19 maja – udział w Święcie Gminy Grabica; 

20 maja – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego,  

21 maja – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

Burmistrz Wolborza: 

7 maja – Rada Miejska oraz Burmistrz rozpoczęli nową IX kadencję; 

9 maja – comiesięczna narada z sołtysami; 

10 maja – udział w uroczystym otwarciu wyremontowanej świetlicy środowiskowej w Proszeniu, 

udział w pierwszym miodobraniu z samorządowej pasieki, 2 lata temu pozyskano środki na 

zakup uli, w tym roku realizowana jest projekt „Słodkie sekrety pszczół” ścieżka edukacyjna o 

pszczelarstwie wybudowana przy Szkole Podstawowej w Wolborzu, ; udział w Nocy Muzeum 

zorganizowanej przez Pożarnicze Centrum Historyczno-Edukacyjne Ziemi Łódzkiej; 

12 maja – odbył się rodzinny rajd rowerowy do Osady Leśnej w Kole zorganizowany przez 

Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  

8 i 9 maja – konkurs na Stanowiska dyrektorów placówek oświatowych – Przedszkole 

Samorządowe w Wolborzu od 1 września funkcję dyrektora będzie pełniła Pani Anna Wąchała, 

dyrektorem Szkoły Podstawowej w Komornikach od 1 września zostanie Wiesława Gralińska, 

Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Goleszach Dużych pozostaje pani Anna Drozdowska.  

Burmistrz następnie zaprosił na wydarzenia: 

23 maja 2024 r. godz. 18.00 spotkanie z Teresą Lipowską; 

8-9 czerwca Dni Wolborza  



 

4. Przedstawienie i rozpatrzenie informacji o stanie ochrony przeciwpożarowej oraz obrony 

cywilnej gminy Wolbórz. 

Jan Badek inspektor ds. zarządzania kryzysowego, ochrony ludności i spraw obronnych – 

przedstawił informacje na temat stanu obrony cywilnej i ochrony przeciwpożarowej na terenie 

gminy Wolbórz. Poinformował, iż ustawa z dnia 11 marca 2022 r. o obronie Ojczyzny uchyliła 

ustawę z dnia 21 listopada 1967 roku o powszechnym obowiązku rzeczpospolitej polskiej na 

podstawie której funkcjonowała obrona cywilna w kraju. W związku z powyższym na dzień 

dzisiejszy obrona cywilna nie istnieje. Obecnie trwają prace nad nowa ustawą o ochronie ludności 

i zarządzeniu kryzysowym. Następnie  przeszedł do omówienia oceny ochrony przeciwpożarowej 

na terenie gminy. Na terenie gminy istnieje 14 jednostek OSP, w tym OSP Wolbórz i OSP 

Lubiaszów należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Członków OSP według 

danych z zebrań sprawozdawczych za rok 2023 jest – 728, w tym zwyczajnych 502, honorowych 

31 oraz 195 wspierających. Dotacja z budżetu gminy Wolbórz na utrzymanie jednostek w 2023 

roku wyniosła 326 415 zł -  z dotacji finansowane są ubezpieczenia, badania techniczne i zakupy 

niezbędnych materiałów do utrzymania w sprawności wszystkich samochodów pożarniczych OSP, 

jak również zakupy sprzętu, materiałów i wyposażenia. Podstawowe wyposażenie ratowniczo-

gaśnicze to 16 samochodów z wyposażeniem, w tym 2 ciężkie, 4 średnie, 10 lekkich oraz 2 łodzie 

ratunkowe z przyczepą podłodziową. W 2023 roku odnotowano 193 akcji ratowniczo-gaśniczych, 

ćwiczeń, szkoleń. OSP Wolbórz 88 wyjazdów, OSP Lubiaszów 36 wyjazdy, OSP Lubiatów 10 

wyjazdów, OSP Proszenie 11 wyjazdów, OSP Polichno 10 wyjazdów, OSP Żarnowica 12 

wyjazdów, OSP Żywocin 15 wyjazdów. Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

5. Przyjęcia sprawozdań z działalności sportowej: 

a. Towarzystwa Sportowego Szczerbiec, 

b. Ludowego Uczniowskiego Międzyszkolnego Klubu Sportowego, 

c. hali sportowej przy Szkole Podstawowej w Wolborzu, 

d.  boiska sportowego „ORLIK” w Wolborzu, 

e. sali gimnastycznej w Goleszach Dużych; 

f. boiska wielofunkcyjnego w Komornikach; 

g. Klubu Sportowego Golesze. 

 

 

 

 

 

 

 



 

6. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024 – 2027 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – poinformował, iż Prezes Sądu Okręgowego w 

Piotrkowie tryb. zwrócił się z wnioskiem do Rady Miejskiej o przeprowadzenie uzupełniających 

wyborów ławników na kadencję 2024-2027. Wyboru ławników dokonuje się w głosowaniu 

tajnym, w związku z czym odczytał regulamin tajnego głosowania. Regulamin stanowi załącznik 

do protokołu.  

 Głosowano w sprawie 

w sprawie przyjęcia regulaminy tajnego głosowania 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Następnie Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poinformował, iż głosowanie tajne 

przeprowadza 3 osobowa Komisja Skrutacyjna. Zaproponował, skład Komisji z poprzedniej sesji 

tj. Łukasz Jagiełło, Janusz Swarbuła, Bogumiła Jagodzińska, którzy wyrazili zgodę na pracę w 

Komisji Skrutacyjnej.  

Głosowano w sprawie 

składu Komisji Skrutacyjnej - Łukasz Jagiełło, Janusz Swarbuła, Bogumiła Jagodzińska 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 



 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Następnie Radny Marek Gajda – przewodniczący Zespołu ds. zaopiniowania Kandydatów na 

ławników przedstawił stanowisko w sprawie czy zgłoszenia kandydatów na ławników wpłynęły w 

terminie oraz czy spełniają wymagania formalne oraz opinia na temat kandydatów na ławników, w 

szczególności spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. Poinformował, iż pismem 

z dnia 1 marca 2024 r. Prezes Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim w związku z 

niewystarczającą liczbą ławników wybranych w wyborach w 2023 roku na kadencję 2024-2027 

zwrócił się z prośbą do Rady Miejskiej w Wolborzu o dokonanie uzupełniających wyborów. 

Wybory ławników odbywają się na podstawie ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju 

sądów powszechnych zwanej dalej ustawą, oraz rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 

9 czerwca 2011 r. w sprawie sposobu postępowania z dokumentami złożonymi radom gmin przy 

zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty zgłoszenia .  Zadaniem Zespołu, zgodnie z 

art. 163 § 2 ustawy, jest wypracowanie i przedstawienie na sesji Rady Miejskiej opinii o 

zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie.  Prezes Sądu Okręgowego w Piotrkowi Tryb. poinformował o ustalonej 

przez Kolegium Sądu Okręgowego w Piotrkowi Tryb. liczbie ławników wybieranych przez Radę 

Miejską w Wolborzu do poszczególnych sądów: 

1) 10 ławników do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Tryb. 

 

2) 1 ławnik do Sądu Rejonowego w Piotrkowie Tryb.  w tym do sądu pracy: 1. 

Termin zgłaszania kandydatów upłynął w dniu 30 kwietnia 2024  r.   O terminie tym oraz sposobie 

dokonywania zgłoszeń opinia publiczna była poinformowana poprzez zamieszczenie stosownych 

informacji na stronie internetowej www.wolborz.eu na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w 

Wolborzu. 

 Uprawnione podmioty oraz grupy obywateli zgłosiły następujące kandydatury: 

1) Zofia Wojciechowska do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Tryb. zgłoszenie  dokonane przez 

obywateli, data zgłoszenia 10.04.2024 r.  

2) Małgorzata Gierak  do Sądu Okręgowego w  Piotrkowie Tryb. , zgłoszenie dokonane przez 

Stowarzyszenie Autorów polskich , data zgłoszenia 26.04.2024r.  

3) Katarzyna Wojciechowska do Sądu Okręgowego w  Piotrkowie Tryb. , zgłoszenie dokonane 

przez obywateli, data zgłoszenia 30.04.2024 r. 

 Po przeanalizowaniu zgłoszeń pod kątem czy wpłynęły w ustawowym terminie, tj. do 30 

kwietnia 2024  r. włącznie, Zespół stwierdził, że wszystkie zgłoszenia na ławników wpłynęły w 

ustawowym terminie. 

http://www.wolborz.eu/


 

Po przeanalizowaniu zgłoszeń czy spełniają wymagania formalne, o których mowa w art. 

162 § 2–5 ustawy Zespół stwierdza, że wszystkie zgłoszenie na ławnika spełniają wymogi 

formalne.  

Następnie Zespół dokonał analizy zgłoszeń kandydatów na ławników pod kątem spełnienia przez 

kandydatów wymogów ustawowych określonych w art. 158 i art. 159 ustawy. 

Zespół zapoznała się również z informacją z dnia 15 maja 2024 r. Komendanta Wojewódzki 

Policji w Łodzi, w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 

kandydatach na ławników. 

 Zespół po dokonaniu analizy zgłoszeń stwierdził, że  

Kandydaci do Sądu Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim: 

1) Zofia Wojciechowska zgłoszenie  dokonane przez obywateli , spełnia wymogi 

określone w art. 158 §1. ustawy. Zespół stwierdza, opierając się na informacjach w 

zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie dotyczą 

okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy.  

2) Małgorzata Gierak, zgłoszenie dokonane przez Stowarzyszenie Autorów Polskich, 

spełnia wymogi określone w art. 158 §1. ustawy. Zespół stwierdza, opierając się na 

informacjach w zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie 

dotyczą okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy.  

3) Katarzyna Wojciechowska, zgłoszenie dokonane przez obywateli, spełnia wymogi 

określone w art. 158 §1. ustawy. Zespół stwierdza, opierając się na informacjach w 

zgłoszeniu, w tym szczególnie w karcie zgłoszenia, że kandydata nie dotyczą 

okoliczności, o których mowa w art. 159 ustawy.  

Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne głosowanie.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Łukasz Jagiełło po przeliczeniu kart do głosowania 

odczytał protokół, z przeprowadzonego tajnego głosowania. W wyniku którego na ławników 

wybrano osoby:   

1) Małgorzata Gierak 

2) Katarzyna Wojciechowska; 

3) Zofia Wojciechowska  

Karty do głosowania oraz protokół Komisji skrutacyjnej stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin odczytał uchwałę II/18/2024 Rady Miejskiej w 

Wolborzu z dnia 22 maja 2024  r. w sprawie wyboru ławników stwierdzającą wybór ławników 

do Sądu Okręgowego  w Piotrkowie Trybunalskim w wyborach na kadencję 2024 -2027 w 

osobach: 

4) Małgorzata Gierak 

5) Katarzyna Wojciechowska; 

6) Zofia Wojciechowska  

Uchwała nr II/18/2024 

 



 

b. o zmianie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom ; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż uchwała dotyczy ul. Bursztynowej w 

Swolszewicach Dużych, gdzie zwiększa się obszar ulicy o działki 99/7, 99/10, 99/14. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom ; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr II/19/2024 

c. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki takiej opłaty w przypadku 

nieruchomości , na których zamieszkują mieszkańcy 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w związku końcem obowiązującej 

umowy na odbiór odpadów komunalnych ogłoszono przetarg do pierwszego przetargu nie 

przystąpił żaden wykonawca, do II przetargu przystąpił jeden, który zaoferował cenę wyższą 

dlatego też zachodzi potrzeba zwiększenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, Radni na Komisjach zostali zapoznani z kosztami systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi. Mimo wprowadzane podwyżki, Gmina dołoży do systemu ok 0,5 mln zł rocznie.    

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 



 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki takiej opłaty w przypadku nieruchomości , na których zamieszkują 

mieszkańcy 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Krzysztof Czapla, Barbara Dziubałtowska, 

Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław 

Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Joanna Biniek, Bogumiła Jagodzińska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr II/20/2024 

d. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Wolborzu na okres od czerwca do grudnia 2024 roku; 

Łukasz Jagiełło Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Wolborzu na okres od czerwca do grudnia 2024 roku.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Wolborzu na okres 

od czerwca do grudnia 2024 roku; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 



 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr II/21/2024 

e. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 

2024-2033; 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż podstawą zmian przyjętych z wartości 

wieloletniej prognozy finansowej są zmiany w budżecie gminy Wolbórz wprowadzone  

zarządzeniem burmistrza Wolborza i uchwałą Rady Miejskiej. W związku z tym dochody budżetu 

zwiększają się o kwotę 1 516 847,11 i wynoszą po zmianach 74 577 103,60 zł. O taką samą kwotę, 

czyli o 1 516 847,11 zł wzrastają dochody bieżące i wynoszą 57 040 445,64 zł. Dochody majątkowe 

pozostają bez zmian w wysokości 17 536 657,96 zł. Wydatki zwiększają się o kwotę 2 597 179,87 

zł i wynoszą 77 491 280,43 zł, z czego wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 1 319 179,87  zł 

do wysokości 54 635 628,40 zł. Natomiast wydatki majątkowe zwiększają się o 1 278 000 zł  i 

wynoszą 22 855 652,03 zł. Zwiększają się przychody budżetu o kwotę 1 080 362,76 zł  z tytułu 

nadwyżki budżetowej i wolnych środków, wynoszą obecnie 5 686 540, 51 zł.. W związku z tym 

zwiększa się również deficyt budżetowy o taką samą kwotę o i wynosi 2 914 176,83 zł. Różnica 

między dochodami i wydatkami bieżącymi zwiększyła się o kwotę 197 667,24 zł i wynosi 2 404 

817,24 zł. Wskaźnik planowanej spłaty rat i odsetek do wysokości dochodów zmniejszył się o 

0,13% do wysokości 8,70% przy niezmienionym dopuszczalnym wskaźniku 19,23% . Zmieniły 

się wydatki objęte limitem w 2024 roku o kwotę 1 003 394,57 zł i wynoszą  23 116 403,74 zł. 

Zmieniono również zakresy przedsięwzięć do WPF-u. Zostały poprawione kwoty zadania Odbiór, 

transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Wolbórz do kwoty 5 897 000 

zł. Zadanie opracowanie planu ogólnego gminy Wolbórz do łącznej kwoty 265 000 zł. Dopisano 

nowe zadanie zapewnienie dzieciom, uczniom i młodzieży przejazdu do placówek oświatowych w 

gminie Wolbórz na łączną kwotę 267 tys. zł, natomiast w wydatkach majątkowych zmieniono 

kwoty w zadaniu projekt drogi gminnej w miejscowości Bogusławice do łącznej kwoty 193 984,60 

zł. Zmieniona jest kwota zadania budowa zadaszenia o stałej konstrukcji istniejącego boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Proszeniu do łącznej kwoty 3 023 999 zł. I dopisano 

nowe zadania - Budowa separatora lamelowego na kanalizacji deszczowej w Wolborzu w kwocie 

96 tysięcy zł, projekt budowy drogi wewnętrznej wraz z infrastrukturą techniczną w Lubiaszowie 

w łącznej kwocie 64 077 zł, rozbudowa, przebudowa i termomodernizacja budynku komunalnego 

na ulicy Sportowej w Wolborzu w łącznej kwocie 100 tysięcy zł , budowa budynku ochotniczej 

straży pożarnej w Wolborzu w łącznej kwocie 100 tysięcy zł  i zagospodarowanie terenu przy domu 

ludowym w Młoszowie w łącznej kwocie 117  458,97 zł.  



 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w 

sprawie omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Janusz Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr II/22/2024  

 

f. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Izabela  Midera  Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w załączniku nr 1 dochody budżetu 

zwiększono o 720 897,71 zł i po zmianach wynoszą 74 577 103,60 zł. Dołożono  336 984 zł do 

subwencji rozwojowej ogólnej, 5100 zł do dotacji na wybory do Parlamentu Europejskiego, 

2358,71 zł refundacja podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe w 2023 roku. Przesunięto  

rozdział 73148 zł  na realizację projektu Słodkie Sekrety Pszczół. W dochodach własnym 

wprowadzono 100 zł na rozliczenia z lat ubiegłych zwrot za energię, 127 095 złotych zwrot dotacji, 

246 tysięcy dochody z tytułu opłaty za odpadów komunalnych i 3260 złotych na dofinansowanie 

do szkoleń pracowników z Krajowego Funduszu Szkoleniowego. W załączniku nr 2 wydatkach w 

dziale transport i łączność zwiększono dział o 496 499,27 zł, w tym utrzymanie i naprawa dróg 

gminnych o 25 499,27 zł, zwiększono o 25 tys. zł  zadanie Przebudowa ulicy Łąkowej w Wolborzu 

w zakresie kanalizacji deszczowej,  o 20 tys. zł wykonanie projektu rozbudowy drogi nr 110 534 

E w Leonowie. Zwiększono zadanie projekt drogi gminnej w miejscowości Bogusławice o 40 tys. 

zł. Wprowadzono zadanie budowa separatora lamelowego na kanalizacji deszczowej w Wolborzu 

za kwotę 86 tys. zł. Wprowadzono zadanie projekt budowy drogi wewnętrznej wraz z infrastrukturą 

techniczną w Lubiaszowie Starym za 15 tys. zł i dołożono 285 tys. do modernizacji drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych w Janowie. W dziale gospodarka mieszkaniowa zwiększono o 143 



 

tys. ten dział w tym utrzymanie budynków komunalnych zwiększenie o 7 tys. zł. Wprowadzono 

zadanie rozbudowa, przebudowa i termomodernizacja budynku komunalnego na ulicy Sportowej 

w Wolborzu w kwocie 10 tysięcy zł i na zakup gruntów na infrastrukturę dokładamy 126 tysięcy 

zł . W dziale działalność usługowa dokładamy 13 tysięcy na plan ogólny gminy Wolbórz. W dziale 

administracja publiczna przesunięto  w urzędzie miejskim pieniądze z dodatkowych wynagrodzeń 

rocznych, na podróże służbowe i odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych oraz dołożono 

50 tysięcy na zakup usług pozostałych. W dziale Urzędu Naczelnych Organów Władzy 

wprowadzono 5100 zł na wybory do Parlamentu Europejskiego. W dziale Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrona Przeciwpożarowa wprowadzono 4800 zł z przeznaczeniem na 

funkcjonowanie patroli ponadnormatywnych policji oraz 10 tysięcy na budowę budynku 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Wolborzu. W dziele oświata i wychowanie- W szkołach przesunięto 

pieniądze na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. W utrzymaniu hali sportowej 

również. Dołożono 380 tysięcy na budowę zadaszenia o stałej konstrukcji istniejącego boiska 

wielofunkcyjnego przy szkole podstawowej w Proszeniu. W oddziałach przedszkolnych 

przesunięto pieniądze na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. W przedszkolu 

samorządowych zdjęto 54 605 zł z wynagrodzeń osobowych i przesunięto do innego działu, a 

ponadto dołożono pieniądze na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. W świetlicach 

szkolnych dołożono na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. To samo w dowożeniu 

uczniów i w stołówkach szkolnych. Dołożono  41 737 zł na realizację zadań wymagających 

stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych i 5 429 zł na ten sam cel tylko w szkołach podstawowych i odpis na zakładowy 

fundusz świadczeń socjalnych dla emerytów i rencistów dokładamy 18 459 zł. W dziale ochrona 

zdrowia dołożono  76 010,49 zł na gminny program profilaktyki rozwiązywania problemów 

alkoholowych W dziale pomoc społeczna dołożono  3260 zł na szkolenia pracowników. W dziale 

na miejski ośrodek pomocy społecznej przesunięto 1100 zł na zakup usług remontowych i 

dołożono 5300 zł na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. Tak samo w usługach 

opiekuńczych wprowadzono 2358,71 zł na refundację podatku VAT i zdjęto 7300 z prac 

społecznie-użytecznych. W dziale rodzina przesunięto 520 zł na odpis na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych. W dział gospodarka komunalna i ochrona środowiska dołożono  310 000 zł 

na zakup usług pozostałych na wydatki związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi. 

Wprowadzono zadanie budowa parku w Wolborzu za 48 tysięcy złotych. Dołożono 25 tysięcy zł 

na dotacje celowe na zadania służące ochronie powietrza. Dołożono 800 zł na opracowanie raportu 

i  15 tysięcy zł na zakup wagi najazdowej. Dział Kultura i Dziedzictwo Narodowe, dołożono 218 

tysięcy zł, w tym na modernizację Domu Ludowego w Bogusławicach 44 tysiące zł, w Żarnowicy 

50 tysięcy zł , na budowę altany w Lubiatowie 20 tysięcy złotych, na zagospodarowanie terenów 

przy Domu Ludowym w Młoszowie 61 tysięcy zł, na modernizację budynku w Młynarach 7 

tysięcy zł i w Psarach Lechawie 30 tysięcy zł i na rozbudowę instalacji fotowoltaicznej w Domu 

Ludowym w Goleszach Dużych 6 tysięcy złotych. W załączniku numer 3 wprowadzono wolne 

środki niewykorzystane w roku 2023  1 044 322,27 zł i przychody z 2023 roku nadwyżkę środków 

dotyczących ustawy o wychowaniu w trzeźwości 76 010,49 złotych. 



 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Uchwała Nr II/23/2024  

 

7. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – poinformował, iż wznowiono rozgrywki w ramach  

Spartakiady Władz Samorządowych Powiatu Piotrkowskiego – 29 maja 2024 r. w Grabicy 

odbędą się zawody w strzelaniu, zwrócił się z prośbą do radnych o zgłaszanie do udziału w 

zawodach.  

Andrzej Jaros Burmistrz Wolborza – złożył życzenia z okazji zbliżającego się Dnia 

Samorządu Terytorialnego.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – złożyła interpelację w sprawie montażu oświetlenia 

tymczasowego przy ul. Polnej w Wolborzu.  



 

9. Przewodniczący Zamknął obrady II Sesji  

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

 

Zbigniew Klewin  

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

 
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/52271/ii-sesja-rady-miejskiej-22-maja-2024.htm 

 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/52271/ii-sesja-rady-miejskiej-22-maja-2024.htm

